
PROTOKOt Nr XVIII!2019 

Obrad XVIII Sesji Rady Gminy Kotun 

odbytej w dniu 27 grudnia 2019 r. 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 14°° a zakonczyty si~ 0 godz. 1450. 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczyto - 14 radnych tj. 93% ustawowego sktadu rady!lista obecnosci w zatqczeniu do 
protokotu/. 

Porzgdek posiedzenia: 
1. 	 Otwarcie Obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 
2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 
3. 	 Sprawozdanie W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2020-2029. 
5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie uchwalenia budietu gminy Kotun na 2020 rok. 
6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 

2019-2029. 
7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budiecie gminy na 2019 rok. 
8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 
9. 	 Podj~cie uchwat w sprawie przyznania honorowego tytutu "Zastuiony dla Gminy Kotun". 
10. Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia programu wsp6tpracy Gminy Koturl z organizacjami po

zarzqdowymi i podmiotami, 0 kt6rych mowa wart. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o dziatalnosci poiytku publicznego i 0 wolontariacie. 

11. Podj~cie uchwaty w sprawie wysokosci stawek optat za zaj~cie pasa drogowego drog gminnych 
na terenie Gminy Kotun. 

12. Podj~cie uchwaty w sprawie zarzqdzenia wyborow uzupetniajqcych sottysa Sotectwa Jozefin. 
13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 
15. Dyskusja, sprawy roine. 
16. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 
17. Zamkni~cie Obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady XVIII Sesji Rady Gminy Kotun. Stwierdzita 

quorum. Przywitata przybytych na sesj~: radnego Powiatu Siedleckiego Barttomieja Kurkusa, 

Komendanta Komisariatu Policji w Mokobodach Grzegorza Swiderskiego, Wojta Grzegorza Gorala, 

Sekretarz Gminy Joann~ J~drzejewskq, Skarbnika Gminy Agnieszk~ Chodowskq, Kierownika ZGK 

w Kotuniu Daniela Niedziatka, Kierownika GOPS w Kotuniu Graiyn~ Rybak, sottysow i radnych. 


Ad pkt. 2. 

Uwag ani wnioskow do porzqdku obrad nie zgtoszono. 


W tym punkcie zabrat takie gtos Radny Powiatu Siedleckiego Barttomiej Kurkus. Poinformowat on, 

ie Rada Powiatu na sesji w dniu 21 grudnia br. przyj~ta uchwat~ budietowq. W budiecie tym 

znalazty si~ na terenie Gminy Kotun: 


1) Przebudowa ulicy Reymonta w Kotuniu, rozstrzygni~ty przetarg okreslH wartosc inwestycji na 
kwot~ prawie 2,5 miliona ztotych. Podzi~kowat radnym i Wojtowi za dofinansowanie tej 



i nwestyeji, 
2) Prajektowanie i budowa ehodnika w miejseowosei Bojmie, tqeznie z zatokami autobusowymi. 

Pozostate inwestyeje, 0 ktare wnioskowali radni z naszej gminy b~dq realizowane, ale w p6Zniejszym 
terminie. Chodzi tu 0 budow~ mostu i drogi w kierunku Wilezonka do skrzyiowania w Koszewniey, 

budow~ dragi z Zeliszewa Podkoseielnego w stran~ lqezki, i pozostatej eZ~Sci z Dqbrawki Wytazy 
w kierunku Gminy Kotun. Jesli ehodzi 0 dokumentaej~ planistyeznq dotyezqeq budowy dragi Zeliszew 

Duiy, Marysin, l~ki - na te zadania Zarzqd Powiatu wyrazi zgod~ w przysztym raku. Trzeba tylko 
ztoiyc kolejny wniosek jui w nowym raku budietowym, wtedy uzyskamy zgod~ na realizaejfi tego 
zadania. Wszystkie te inwestyeje Sq bardzo duze, bo sarna przebudowa mostu jest bardzo draga. 
Droga Bojmie - Trzeianka tei jest w planaeh do zrealizowania. 

- Soltys wsi Bojmie Antoni Chojeeki zwraeit uwagfi na potrzebfi podniesienia bezpieezenstwa na 
skrzyzowaniu drag powiatowej z drogq krqjowq. Trzeba jakos przebudowac tq drag~ lub zamontowac 
na niej oswietlenie, bo w zimie nie moina od strany Bojmia wjeehac na "krajawk~". 

Radny Powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze przebudowa tej drogi lub jej modernizaeja 
wymaga uzgodnienia z Zarzqdem Drag Krajowyeh i Autostrad. Nie jest to takie tatwe do zatatwienia. 

Wieeprzewodniezqey Rady Artur Skwierezynskl zapytat, co z modernizaejq dragi w kierunku 

Czarnowfiia. 
- Radny Powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ie wszystkie dragi ezekajq na swojq kolejkfi, ta tei 
jest przewidziana do realizaeji tak jak draga z Chlewisk w kierunku Nowak. Zostat jui niewielki 
kawatek tej dragi, aby przykryc go asfaltem, ale tam jest prablem z wyznaezeniem, poszerzeniem 

i wykupem dziatek zaj~tyeh pod drag~. To bardzo wydtuia ezas przygotowania realizaeji inwestyeji 
i podnosi koszty jej wykonania. Radny poinformowat, ie wnioskowat do Wajta i Rady, ieby urabek 
w remontu uliey Reymonta przekazac na remont dragi z Chlewisk w stranfi Cisia. Ta draga na odcinku 
od krzyia przez jakies 300 metraw jest w bardzo ztym stanie. Stwierdzit, ie liezy na zgodfi w tym 

zakresie. 
- Radny Daniel Celinski zapytat kiedy rUSZq praee na uliey Reymonta. 
- Radny Powiatowy stwierdzit, ie umowa na wykonanie tyeh prae jui zostata podpisana i praee 

powinny sifi rozpoezqc niebawem. Jesli bfidzie sprzyjajqea aura, to moie to nastqpic nawet wezesnq 
wiosnq. Termin realizaeji to 30 ezerwea tego raku. 

Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski stwierdzit, ie ueieszyta go informaeja 0 potrzebie 
przebudowy skrzyzowania w Koszewniey. Zapytat ezy przewidziany jest remont nawierzehni na tej 
dradze w kierunku dragi krajowej. 

Radny Powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ie i ta draga wymaga modernizaeji, ale na wszystko 
od razu nie starezy pienifidzy. Trzeba poezekac na jej kolejk~. Powiat liezy 13 gmin i kaida eheiataby, 
aby jak najwi~eej drag by to rabionyeh na jej terenie. A w tym roku powiat posiada na inwestyeje 

dragowe tylko 4 miliony ztotyeh, to w stosunku do potrzeb jest bardzo mato. B~dq starali sifi pisac 
jak najwifieej wnioskaw pomoeowyeh, aby ten budiet poszerzyc w eiqgu raku. Pozostata jeszeze 
kwestia wnioskaw z funduszu powodziowego, jesli b~dq opady deszezu to postaramy si~ wykorzystac 
srodki i z tego funduszu. 

Wieeprzewodniezqey Rady zapytat ezy dobrze zrozumiat, ie w przysztym raku b~dzie budowana 
droga do Wilezonka. 
- Radny powiatowy stwierdzit, ie jesli wystarezy sradkaw finansowyeh, to tak. Jednak najpierw 
trzeba przebudowac most a pazniej dopiera rabiC drogfi. 

- Soltys wsi Trzemuszka zapytat, co bfidzie z budowa ehodnika w Trzemuszee. 
Radny Powiatowy stwierdzit, w tej sprawie rozmawiat jui z Wajtem i ehciatby przeprawadzic tq 

inwestyejfi na przestrzeni raku 2020 na zasadaeh takieh jakie Sq przyjfite w powiecie, ezyli 50/50 
(50% sradkaw powiatu, 50% sradkaw gminnyeh). W ramaeh istniejqeyeh drag remont dragi poprzez 
umieszezenie ehodnika nie wymaga pozwolenia na budoWfi. W tym trybie moie uda sifi to zrabic. 
Do potowy wsi ehodnik bytby po jednej stranie i pazniej przeehodzitby na drugq stron~ jezdni. 



- Soltys wsi Mingosy zapytat, ezy w tyeh planaeh jest brana pod uwag~ takie droga betonowa po 

polnoenej stronie od trasy krajowej. 

- Radny Powiatowy Bartlomiej Kurkus stwierdzit, ie jest to droga gminna i Wojt na pewno tei obieea 

jej wykonanie, jesli nie w tym roku to w nast~pnyeh lataeh. 

- Soltys wsi t~ki Stanislaw Kukla zapytat, co z projektem drogi do t~k. 


- Radny Powiatowy stwierdzit, ie juz wezesniej mowit 0 tej drodze. Wojt wystqpi w przysztym roku 

o mozliwose wykonania projektu na tq drog~ i wtedy strony podpiszq stosowne porozumienie w tej 
sprawie. W imieniu Starosty Siedleekiego, Zarzqdu i wszystkieh radnyeh powiatowyeh ztoiyt iyezenia 
noworoezne. 

Ad pkt. 3 

Wojt Gminy Grzegorz Goral poinformowat 0 swojej dzialalnosei w okresie mi~dzy sesjami: 


Od ostatnlej sesji, ktora byta 18 grudnia niewiele si~ jui zmienito, wtaseiwie byty to prace dotyezqce 

obeenego i przysztego budietu gminy. Po wniosku jednego z radnyeh wprowadzono zmian~ 


w budiecie. Wykonujemy ptatnosei za ustugi wykonane w ostatnim czasie. 

1. 	 Na poczqtku grudnia we wsp6tpracy z IReymont6wkq" w Chlewiskaeh organizowalismy 

wigjJi~ dla samotnych i tyeh, ktore wymagajq pomocy. 
2. 	 Zakorkzyty si~ prace nad przysztorocznym budietem gminy. Spiqe budiet na nast~pny rok 

byto bardzo ei~iko. 

Uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 

Ad pkt 4. 

Wojt Grzegorz G6ral poinformowat, ie dyskutowalismy nad projektem Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, mamy pozytywna opini~ Regionalnej Izby Obraehunkowej. Poprosit 0 pytania na temat 

projektu uchwaty. 

- sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki zapytat na lie grnina jest zadl'uiona. 


Wojt poinformowat, ie na koniec roku zadtuienie planowane 10.707.362,32 zt. 
Sottys wsi Bojmie zapytat dalej, jakie zadtuienie by to w tamtym roku. 

- Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, nie pami~ta doktadnie kwoty, ale w tym roku nieznaeznie ono 
wzrosto. 

Wi~eej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty 

Nr XV1I1.115.2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

2020-2029. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie / za-14/ w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 

Wojt ztoiyt autopoprawk~ do projektu uchwaty budzetowej w wersji jakq Panstwo radni otrzymali na 

pismie. Nast~pnie wyjasnit gt6wne zmiany w projektowanym dokumeneie. Zaplanowany budiet jest 

wypadkowq potrzeb i moiliwosci. Zaplanowane wydatki to kwota blisko 47 milion6w ztotych, ale 

wiadomo, ze gro tych srodkow jest przeznaezonych na wydatki bieiqce zwiqzane z oswiatq, pomocq 

spotecznq 1innymi. Wydatki majqtkowe zaplanowane Sq na poziomie 7.091.000 zt. Kwota ta na 

pewno b~dzie ulegata zmianie. Planujemy na przyszty rok deficyt w kwocie 1.800.000 zt, pokryty 

kredytami i poiyczkami. Jest to plan a realizaeja moie bye zupetnie inna i jesli nie b~dzie takiej 

potrzeby, to nie b~dziemy si~ tak zadtuiae. 




Przewodniczqcy Komisji Budzetu i Finans6w Jacek Wozny odczytat Uchwat~ Sktadu Orzekajqcego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie na temat przedtozonego projektu budzetu gminy na 
rok 2020. Opinia jest pozytywna. Pozytywna jest takze opinia na temat 0 mozliwosci sfinansowania 
deficytu budzetowego wyst~pujqcego w projektowanym budzecie gminy na 2020 rok. 
R6wniez state komisje Rady nie wniosty zadnych wniosk6w ani uwag do przedstawionego projektu 
budzetu gminy. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XVII 1.116.2019 w sprawie 

uchwalenia budzetu gminy Kotun na 2020 rok. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 

W6jt wyjasnit, ze projekt tej uchwaty to projekt porzqdkujqcy stan finans6w w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na koniec 2019 roku. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XVIII.117.2019 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2029. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 

W6jt Grzegorz G6ral wyjasnit, ten projekt uchwaty jest takze projektem porzqdkujqcym budzet. 

W miejscach, gdzie nie b~dziemy wydawac pieni~dzy a jeszcze Sq - to przenosimy je w miejsca, kt6re 

wymagajq dofinansowania. Om6wienie zmian w uzasadnieniu do uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XVII 1.118.2019 w sprawie zmian 

w budzecie gminy na rok 2019. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 8 

W6jt wyjasnit, ze Rada podejmowata juz uchwat~ w sprawie tej nieruchomosci w marcu tego roku. 

Jednak dziatka ta zmienita sw6j numer i w chwili obecnej zaistniata potrzeba podj~cia jej ponownie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XV111.119.2019 

w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun 

Uchwata zostata podj~ta Jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 

W6jt wyjasnit, ze mieszkancy miejscowosci Gr~z6w ztozyli wniosek z odpowiedniq ilosciq gtos6w 

o nadanie honorowego tytutu "Zastuzony dla Gminy Kotun" dla Pana Stefana Kaczorka i Pani Sabiny 
Krupy. Wnioski te miaty bardzo bogate uzasadnienie. Ze wzgl~du na sw6j stan zdrowia osoby te nie 
mogty uczestniczyc w dzisiejszej sesji. Podj~tq uchwat~ i statuetk~ postaramy si~ dostarczyc 



zainteresowanym w uzgodnionym terminie. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poinformowata, ze w tym punkcie obrad b~dq gtosowane dwie 

uchwaty. Pierwsza b~dzie dotyczyta Pani Sabiny Krupa, natomiast druga Pana Stefana Kaczorka. 


Przewodniczqca poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XV1I1.120.2019 w sprawie przyznania 


honorowego tytutu "Zasluzony dla Gminy Kotun". 

Uchwata zostala podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Nast~pnie Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XVIII.121.2019 

w sprawie przyznania honorowego tytutu "Zasluzony dla Gminy Kotun". 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 10. 

Wojt wyjasnit, ze Rada Gminy ma obowiqzek corocznie uchwalac taki projekt na nowy rok 

budzetowy. Ta wspotpraca odbywa si~ glownie na plaszczyznie zaj~c sportowych, edukacyjnych 

i wymiany partnerskiej. Na przyszty rok na ten cel zaplanowano srodki w kwocie 120.000 ztotych. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XV1I1.122.2019 w sprawie 
przyj~cia programu wspotpracy Gminy Kotun z organizacjami pozarzqdowymi i podmiotami, 
o ktorych mowa wart. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 0 dzialalnosci pozytku publicznego 

i 0 wolontariacie w roku 2020. 

Uchwala zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 11 

WOjt Gminy Grzegorz Goral wyjasnit, ze projekt uchwaty jest aktualizacjq posiadanej przez nas 

wczesniejszej uchwaty z 2011 roku. Jest to urealnienie stawek. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddafa pod gfosowanie projekt Uchwaty Nr XVIII.123.2019 w sprawie 

wysokosci stawek optat za zaj~cie pasa drogowego drog gminnych na terenie Gminy Kotun. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 12 

Wojt wyjasnit, ze kolejny projekt uchwaty zostat przygotowano dlatego, iz dotychczasowa Pani Soltys 

miejscowosci Jozefin zrezygnowata z petnienia tej funkcji. Wyrazit ubolewanie z tego faktu. 

Zgodnie z prawem nalezy zarzqdzic wybory uzupetniajqce. 

- Soltys wsi Bojmie Antoni Chojecki zapytal 0 powod ztozenia rezygnacji. 


- Protokolujqca wyjasnita, ze pismo w sprawie rezygnacji, nie potrzebuje takiego uzasadnienia. 


Wi~cej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XV1I1.124.2019 w sprawie 
zarzqdzenia wyborow uzupelniajqcych sottysa Sotectwa Jozefin. 



Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 13 

Zapytan i interpelacji radnych nie by to. 


Ad pkt 14 

Zapytan i interpelacji na ktore WOjt nie udzielit odpowiedzi na poprzedniej sesji nie by to. 


Ad pkt 15 

Wojt poprosit 0 asystEi sottysa wsi Koszewnica Zbigniewa Czarczynskiego by wspolnie podziEikowac 


Panstwu radnym i sottysom za tak hojne wsparcie w organizacjEi Mikotajek Charytatywnych. 

WOjt wyjasnH, ze w tym roku padta kolejna rekordowa kwota uzyskana na pomoc dwojce naszych 


chorych dzieci. NastEipnie podziEikowat wszystkim wspotpracownikom Gminy Kotun i Policji za 

wspolnq praCEi w 2019 roku. Jest bardzo duzo nowych obciqzen, ktore nie niosq za sobq 

zabezpieczenia finansowego. 


- Przewodniczqca Rady Anita Drabarek podziEikowata radnym, sottysom i Wojtowi za dobrq 


wspotpracEi w mijajqcym roku. 


WiEicej gtosow w dyskusji nie by to 


Ad pkt 16. 


Protokot z poprzedniej sesji zostat przyjEity wiEikszosciq gtosow (za-11, przeciw-O, wstrzymato siEi-3) 

w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 17 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podziEikowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamknEita Obrady XVIII Sesji Rady Gminy Kotun. 



